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Kopie aan Ray van Loon, Hetty Koopman 
Onderwerp Verslag gemeentearchivaris inzake toezicht archiefbeheer 

Geachte heer Heiliegers, 

Op 11 april j.1. heeft het college voor de eerste maal het jaarlijkse verslag van de 
gemeentearchivaris inzake het toezicht op het archiefbeheer ontvangen. Dit verslag 
bestaat uit twee delen. In het eerste deel wordt verslag gedaan betreffende het 
gevoerde beleid van de archiefbewaarplaats, in het tweede deel doet de 
gemeentearchivaris verslag van het toezicht op het beheer van informatie die nog 
niet is overgebracht naar de archiefbewaarplaats. Achtereenvolgens zal op beide 
verslagen worden ingegaan. 

1. Verslag ingevolge artikel 15 van de Archiefverordening 2002 van de 
gemeente Haarlem betreffende het door de gemeentearchivaris 
gevoerde beheer van de archiefbewaarplaats. 

In dit deel van het verslag wordt door de gemeentearchivaris een overzicht 
gegeven van de activiteiten ten aanzien van de verwerving, het toegankelijk 
maken, digitaliseren en het materieel beheer van de bij het Noord-Hollands 
Archief berustende archieven en collecties. In dit verslag zijn een tweetal zaken 
opvallend. In de eerste plaats maakt de gemeentearchivaris melding van de 
verwerving van het archief van oud-gemeentesecretaris van Haarlem, drs. W. 
Sleddering. De vraag die hierbij gesteld kan worden is of het hier gaat om een 
persoonlijk archief of een archief dat voortkomt uit de uitoefening van de 
functie van gemeentesecretaris. In het laatste geval zou dit betekenen, dat 
materiaal dat integraal onderdeel uitmaakt van het archief van de gemeente 
Haarlem is vervreemd, hetgeen in strijd is met de belangen van de organisatie. 

In de tweede plaats maakt het verslag melding van de inventarisatie van het 
secretariearchief van de gemeente Haarlem (1957-1990). Hier wordt onterecht 
de indruk gewekt dat deze inventarisatie is uitgevoerd door het Noord-Hollands 
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Archief. Feitelijk is de inventarisatie uitgevoerd onder verantwoordelijkheid 
van de gemeente Haarlem met ingehuurd en eigen personeel. In juli 2011 zal de 
formele overdracht van dit archief plaatsvinden. Pas dan komt het archief ook 
onder het beheer van het Noord-Hollands Archief. De inventarisatie van dit 
archief is dus exclusief de verdienste van de gemeente Haarlem. 

2. Verslag ingevolge artikel 21 van de Archief verordening 2002 van de 
gemeente Haarlem betreffende de uitoefening van het toezicht van de 
archivaris op het beheer van de informatie, welke niet is overgebracht naar 
de archiefbewaarplaats. 

Het toezicht van de gemeentearchivaris op het beheer van informatie, die nog 
niet is overgebracht naar de archiefbewaarplaats, omvat de volgende aspecten; 
registratie, archivering, digitalisering, vernietiging en overbrenging. In het 
verslag gaat de gemeentearchivaris in op een aantal van deze aspecten. 
Hieronder is per deelonderwerp het verslag van de gemeentearchivaris van 
commentaar voorzien. 

Archiefinspectierapport en Plan van Aanpak 'Andere Werkwijze 
Archiveren' 
De gemeentearchivaris komt hier toMfe cónclusie^tff het Plan van Aanpak 
doorkruist wordt door de aanschafvan/iet zafA^ysteem tb.v. Dienstverlening. 
Hij stelt vast dat er door de uitrol van vepsxtfullende documentmanagement
systemen een capadteiteprttoleem optRaat. DFV zal immers meerdere systemen 
moet ondersteunen. Bkmen Diy^inmiddels hard gewerkt aan de 
herstructurering vatTae braeltikbare capabkeitom daarmee te komen tot een 
grotere e f f i c i ë n t D^tóat overigens onverletcfirt^een groot risico bestaat dat 
tijdens de traffiitippmode een groot tekort kan ontsta^^owel kwantitatief als 
kwalitatief, a^rivoldoende DFV medewerkers. In die zin sphŝ kt de 
gemeentearchivaris terecht zijn zorg uit over voldoende gekwafl^ceerd 
personeel bij DFV. 

Archiveren omgevingsvergunning 
De archivering van de omgevingsvergunningen verloopt inderdaad 
problematisch. Deze problematiek is goeddeels te wijten aan de overgang van 
een analoge naar een digitale werkwijze (OLO en COSA). De afstemming 
binnen de beschikbare systemen is hierbij aanzienlijk vertraagd door de 
strategische keuzes die er gemaakt zijn ten aanzien van de digitale 
doorontwikkeling van de organisatie. 

Milieuvergunningen 
Het project met betrekking tot de sanering en digitalisering van de 
milieudossiers is uitgesteld omdat er bij DIV een duidelijk capaciteitsprobleem 
bestaat ten aanzien van het verwerken van een archief van deze omvang. 
Daarnaast is er met betreffende afdelingen nog geen overeenstemming over hoe 
de digitalisering van de archieven moet plaatsvinden. Met de afdeling is wel de 
principeafspraak gemaakt om de digitalisering van de milieudossiers na de 
komende verhuizing naar de Raakspoort op te gaan pakken. De afdeling maakt 
zelf een voorstel over hoe de digitalisering vorm moet gaan krijgen. Dit om te 



voorkomen dat er een digitaliseringproject wordt opgestart waarvoor 
onvoldoende draagvlak bestaat binnen de afdeling met het risico dat de 
continuïteit van archiefvorming in gevaar kan komen. 

Vernietiging en vervanging 
De gemeentearchivaris stelt vast dat er ten aanzien van vernietiging een 
achterstand is ontstaan. Deze constatering is correct. Op dit moment wordt er 
hard gewerkt om deze achterstand in te lopen (er wordt gewerkt aan een staat 
van vernietiging 2008-2011 met daarop ruim 12.000 dossiers). 

Vervolgens wordt ingegaan op het formaliseren van de praktijk m.b.t. de 
vervanging van op termijn vernietigbare papieren dossiers. Het gaat hier 
specifiek over de cliëntendossiers van Sociale Zaken en Werkgelegenheid 
(SZW). Tot voor kort werden deze cliëntendossiers na afronding door 
medewerkers van DIV gedigitaliseerd, waarna de fysieke exemplaren werden 
vernietigd. Inmiddels behoort deze werkwijze tot het verleden. SZW werkt 
vanaf april dit jaar volledig digitaal, er worden dus geen fysieke dossiers meer 
gevormd. Daardoor is er mijns inziens ook geen noodzaak tot een formeel 
besluit van B&W voor vervanging van de fysieke dossiers. Het archief is nu 
volledig digitaal en er vindt geen vervanging meer plaats. 

Voor de overige nog te starten projecten betekent de digitalisering feitelijk niets 
meer dan het maken van een kopie-exemplaar van de bestaande 
archiefbescheiden. Er is dus geen sprake van vervanging die afzonderlijke 
besluitvorming van het college noodzakelijk maakt. De fysieke archieven 
worden niet vernietigd, maar meegenomen in het saneringproject gemeentelijke 
archieven. Dat kan betekenen dat deze bescheiden op termijn worden 
overgedragen aan het Noord-Hollands Archief of dat deze overeenkomstig de 
selectielijst gemeentelijke archiefbescheiden zullen worden vernietigd. In dit 
laatste geval zal ook de digitale kopie vernietigd moeten worden. Overigens is 
in 2007, in overleg met de gemeentelijke archiefinspecteur, gewerkt aan een 
machtiging voor de vervanging van fysieke archiefbescheiden. Daarbij is er een 
verzoek uitgegaan naar de Provincie om te komen tot een raammachtiging 
voorafgaande aan de uitrol van het DMS Verseon. Daarop is nooit een reactie 
ontvangen. Zoals hierboven al geschetst is de strategische besluitvorming 
aangaande de aanschaf van een nieuw documentair informatiesysteem in de 
afgelopen periode een beperkende factor geweest, zo ook bij het uitwerken van 
een digitaal handboek, omdat tot op heden nog geen duidelijkheid bestaat welk 
systeem/systemen zal/zullen worden aangewezen als archiveringssysteem. 

Overbrenging 
In het verleden werd de overdracht van de akten van Burgerlijke Stand 
rechtstreeks geregeld tussen de Publieksdienst en het Noord-Hollands Archief. 
DIV heeft recent deze taak overgenomen en is direct aan de slag gegaan met de 
voorbereiding van de overdracht. Een probleem hierbij was de 
schimmelvorming die zich in het archief had voorgedaan. Hierdoor ontstond er 
enige onenigheid aangaande het verhalen van de kosten voor dit proces. 
Inmiddels is dit probleem opgelost en is het proces van overdracht in werking 
gesteld. 



Naast de akten van Burgerlijke Stand gaat het verslag ook in op de overdracht 
van de geïndexeerde en gedigitaliseerde bouwvergunningen naar het Noord-
Hollands Archief. Voor een deel van dit archief geldt een beperking op de 
openbaarheid. Het gaat daarbij bijvoorbeeld over de bouwtekeningen van het 
Frans Hals Museum en andere gevoelige objecten in de gemeente. Om deze 
beperking op de openbaarheid te kunnen regelen is toestemming nodig van 
Gedeputeerde Staten. Daarnaast wordt de beperking openbaarheid verder 
geregeld middels een B&W besluit Dit proces heeft door een misverstand van 
beide zijden vertraging opgelopen. Inmiddels is het proces in overleg met de 
archiefinspecteur opgestart en wachten wij nu op een besluit van Gedeputeerde 
Staten. Zodra dat is ontvangen zal het college van B&W een besluit voorgelegd 
worden t.a.v. de beperking openbaarheid bouwarchief en kan de overdracht 
verder geformaliseerd worden. 

Kort samengevat constateert de gemeentearchivaris een aantal problemen, die deels 
een gevolg zijn van de transitie van analoog naar digitaal. Deels zijn de 
constateringen ook een gevolg van de achterstanden die DIV in de afgelopen jaren 
heeft opgebouwd. In het kader van het Plan van Aanpak zijn deze problemen 
gesignaleerd en wordt er nu hard aan gewerkt om de zaken op orde te krijgen. Ook 
de zaken die niet expliciet zijn opgenomen in het Plan van Aanpak zoals de 
overdracht aktes Burgerlijke Stand en het bouwarchief zijn nu voortvarend 
opgepakt en kunnen binnen afzienbare termijn worden afgerond. 

Hoogachtend, 

Dhr. P.A. van de Ruit 


